
          

TECHNISCHE VRAAG (alleen over een agendapunt)
Indiener: Arnold Kion - Gemeentebelangen

Datum indiening vraag: 23 dec 2020

Datum verzending antwoord:

Commissievergadering Bestuur en Sociaal van: 5-1-2021, 

raadsvergadering van: 

Formulering: punt 8 Advies aanwijzing lokale publieke  media-instelling                                                       

Op 22 december 2020 heeft de fractie van Gemeentebelangen een gesprek gehad met 
vertegenwoordigers van Regionaal Media Centrum Oost Nederland (Oost Gelre, Aalten 
en Winterswijk). N.a.v. dit gesprek hebben wij de volgende vragen.

Er werd aangegeven dat een streekomroep volgens de Mediawet alleen gerealiseerd 
kan worden door directe buurgemeenten.

Vraag 1: 
Is dit correct? Waarom is in het voorstel gekozen voor de optie Stichting Berkelland 
Lokaal (weliswaar zelfstandig) i.c.m. Regio8 (noodzakelijk om de activiteiten van SBL 
te kunnen uitvoeren), dit zijn niet direct buurgemeenten.

Antwoord:
Allereerst een kleine correctie: het Regionaal Media Centrum Oost Nederland heeft 
zendtijdvergunning voor de gemeenten Oost Gelre en Berkelland, niet voor de 
gemeenten Aalten en Winterswijk.

Het advies van de gemeenteraad aan het Commissariaat van de Media gaat over de 
zendtijdvergunning voor de gemeente Berkelland (vijf jaar) en niet over de 
streekomroep.
De gesprekken tussen Stichting Berkelland Lokaal en het Regionaal Media Centrum 
Oost Nederland om te komen tot één gezamenlijke aanvraag is op niets uitgelopen. 
Stichting Berkelland Lokaal ziet in REGIO8 een sterke partner (infrastructuur, netwerk 
en organisatie) om te voorzien in lokaal toereikend media aanbod voor de gemeente 
Berkelland.

Wij denken dat Stichting Berkelland Lokaal beter invulling kan geven aan lokaal 
toereikend media aanbod door samen te werken met de website 
nieuwsuitberkelland.nl en het nieuws uit het netwerk van REGIO8. 

Over de ‘streekomroep’: 
Niet langer vormen de lijnen op de bestuurlijke kaart de grens van een lokale omroep, 
maar de ‘natuurlijke habitat’ van de burger: de sociaal-culturele en economische 
omgeving waarin iemand woont, leeft, werkt en recreëert. Het verzorgingsgebied van 
de streekomroep sluit daar naadloos op aan, zonder af te dingen op de lokale kwaliteit 
en bereik.
In overleg met de VNG, het ministerie van OCW en de lokale stakeholders hebben de 
lokale omroepen in de periode 2016- 2017 een landkaart opgesteld die leidend is bij 
de geleidelijke omvorming van de huidige circa 240 (per 1-1-2020) individuele 
omroepen naar ongeveer 80 gefuseerde of samenwerkende lokale ‘streekomroepen’ 
met een verzorgingsgebied van gemiddeld iets meer dan 200.000 inwoners.
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(https://www.nlpo.nl/streekomroep) als bijlage treft u een overzichtskaart aan van 
streekomroepen. De Achterhoek staat hier als streek vermeld.

Er werd aangegeven dat Regio8 (grote) schulden heeft.

Vraag 2:
Klopt dit? En zo ja, wat is enerzijds de consequentie voor SBL als Regio8 failliet gaat. 
En anderzijds betekent dit dat er een extra of hogere bijdrage van Berkelland wordt 
verwacht?

Antwoord:
Los van de vraag of het waar is dat Regio 8 grote schulden zou hebben, zou het een 
oneigenlijk argument zijn in de advisering aan het Commissariaat van de media. 
In het advies spreekt de gemeenteraad namelijk de voorkeur uit voor Stichting 
Berkelland Lokaal als lokale omroep. Het is aan Stichting Berkelland Lokaal om te 
bepalen hoe en op welke manier zij het beste invulling kan geven om te komen tot 
lokaal toereikend media aanbod. Op dit moment ziet zij in REGIO8 een goede partner.

REGIO8 krijgt geen zakelijke overeenkomst met de gemeente. Als de situatie zich zou 
voordoen zoals u schetst, moet Stichting Berkelland Lokaal een andere oplossing 
zoeken voor haar infrastructuur om lokaal toereikend media aanbod te kunnen bieden 
aan onze inwoners.
Een eventueel faillissement van REGIO8 heeft dan ook geen financiële consequenties 
voor de gemeente Berkelland.

Vanuit Winterswijk is het initiatief genomen voor een gesprek van ambtenaren Oost 
Gelre, Aalten, Berkelland en Winterswijk inzake dit onderwerp. 

Vraag 3:
Wij hebben begrepen dat Berkelland niet deelneemt/heeft deelgenomen aan dit 
gesprek. Wat is de reden hiervan?

Antwoord:
Het gesprek staat gepland voor januari 2021. Om verwarring en beeldvorming te 
voorkomen is er ambtelijk besloten om gedurende het lopende proces van aanwijzing, 
bij geen enkel initiatief aan te sluiten.

RMCO heeft geïnvesteerd in de infrastructuur t.b.v. de lokale omroep in Berkelland.

Vraag 4: 
Gaat deze infrastructuur door SBL gebruikt worden, of moet er een nieuwe 
infrastructuur worden aangelegd? 

Antwoord:
Het is aan Stichting Berkelland Lokaal om te bepalen van welke infrastructuur zij 
gebruik wil maken. In het visiedocument van Stichting Berkelland Lokaal geeft zij aan 
samen te willen werken met REGIO8 en gebruik te maken van de infrastructuur, 
netwerk en organisatie van REGIO8.

Vraag 5:
Wij hebben in de stukken niet terug kunnen lezen of de gemeentelijke bijdrage een 
bedrag per huishouden is of een bedrag per inwoner?

Antwoord:

https://www.nlpo.nl/streekomroep
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Het gaat om een bedrag per huishouden. 

Toelichting:
1. Technische vragen zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda 

staan. Ze zijn niet bedoeld voor een politiek antwoord.
2. Technische vragen zijn vragen voor een beter begrip van een vraagstuk. Vragen over 

feiten en de uitleg daarvan of over de gevolgen van een besluit.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken

plaatsen. Bij elke nieuwe vraag kunt u d.m.v. de tabtoets een nieuwe regel 
aanmaken. Het antwoord zal dan geplaatst worden bij de desbetreffende vraag.


